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A Kari Tanács tagjai és a meghívottak aláírásukkal igazolták jelenlétüket. 20 szavazati joggal 
rendelkező tag közül 15-en jelen vannak az ülésen. Dr. Komáromi László dékán úr megállapítja, 
hogy az ülés határozatképes. 14 óra 2 perckor közös imával megkezdődik az ülés. Dékán úr 
köszönti a jelenlévő Főtisztelendő Rektor urat és minden megjelentet. 
Dékán úr ismerteti a napirendi pontokat. A kiküldött napirendet egy ponttal kiegészíti, mivel Dr. 
Christián László docens urat köztársasági elnök asszony egyetemi tanárrá nevezte ki. Ahhoz, hogy 
a kinevezése nálunk is életbe lépjen, végig kell mennie a szokásos eljáráson. A Kinevezési 
Bizottság elfogadja a Nemzeti Közszolgálati Egyetemen benyújtott pályázatát, így a Kari Tanács 
döntése, hogy felterjeszti-e Nagykancellár úr elé. Ezért Dékán úr szeretné, ha felvennék a IV. 
napirendi pontba ezt a szavazást. A Kari Tanács egyhangúlag elfogadja a módosított napirendet. 
 
I. Megbízó levelek, kinevezések átadása – előadó: Dr. Komáromi László dékán 

I/A – Kari Tanács tagok – Ez ünnepi ülés, mert megújult a Kari Tanács tagjainak 
mandátuma, egyes oktatói munkakörökhöz nem kapcsolódó címek adományozására is sor került 
és új egyetemi tanári kinevezés is történt az elmúlt hetekben. Nyáron Kari Tanács választás volt, 
ennek eredményeként megjöttek a megbízólevelek. Változás annyiban történt, hogy új tagként 
bekerül Dr. Gyeney Laura docens asszony, Dr. Pünkösty András adjunktus úr póttagból rendes tag 
lett. Új póttagjaink vannak: Dr. Suri Noémi adjunktus asszony és Kuslits Béláné csoportvezető. A 
Kari Tanács tapssal köszönti a régi és új tagokat, majd Dékán úr gratulálva kiosztja a 
megbízóleveleket.  

I/B – Kinevezésék átadása 
A Kari Diákjóléti Bizottság elnöki posztja megüresedett, mert Dr. Csink Lóránt professzor úr a 
Zlinszky János Szakkollégium igazgatója lett. Rektor úrral történt egyeztetés után, Dékán úr 
felterjesztése alapján Dr. Halász Zsolt docens úr megkapta a Diákjóléti Bizottság elnöki 
kinevezését, melyet most átad docens úrnak. 
Dr. H. Szilágyi István professzor úr esélyegyenlőségi koordinátorként veheti át megbízatását. 



Nagykancellár úrtól megérkeztek a professor emeritusi címek meghosszabbításáról szóló 
dokumentumok is. Dr. Jobbágyi Gábor professzor úr nem tudott eljönni az ülésre, Dr. Varga Csaba 
professzor úr személyesen veszi át és fogadja a köszöntést. 
A tavaszi ülésen a Kari Tanács javasolta, hogy a kar olyan régi oktatói, akik komoly teljesítményt 
mutatnak fel oktatói tevékenységükben, címzetes kinevezést kapjanak. Nagykancellár úrtól ezek 
a kinevezések is megérkeztek, így Dékán úr átadja Dr. Balogh Zsolt és Dr. Hörcherné Dr. Marosi 
Ildikó címzetes egyetemi tanári kinevezését. A Kari Tanács tapssal köszönti őket. Dr. Fröhlich 
Johanna címzetes egyetemi docensi kinevezést kapott, ő nem tud személyesen részt venni az 
ülésen. 
Dr. Láncos Petra dékánhelyettes asszonyt köztársasági elnök asszony egyetemi tanárrá nevezte 
ki, melyhez mindenki szívből gratulál, majd Dékán úr átadja a nagykancellári kinevezést. 
Dr. Kurunczi Gábor docensi kinevezése is megérkezett, melyet Dékán úr gratulálva átad docens 
úrnak. 
 
II. Beszámoló a folyamatos ügyekről – előadó: Dr. Komáromi László dékán 

II/A – Felvételi – Sikeresen lezárult az általános és a pótfelvételi eljárás. Régóta az a kar 
törekvése, hogy nagy létszámú hallgatót vegyünk fel, de nem a legnagyobbak, hanem a 
legkiválóbb és kellően nagy hallgatói létszámú kar kívánunk lenni. Az idei évben sikerült jól 
teljesíteni. A jogász és az igazságügyi igazgatási szakon is úgy tudtunk az eddigieknél általában 
magasabb ponthatárt meghatározni, hogy eközben nagyjából ugyanannyi hallgatót vettünk föl, 
mint ami az elmúlt 5 év tendenciáinak megfelel. A graduális képzésbe felvett összes hallgatói 
létszám 948 fő, ebből 793 fő jogász osztatlan, 144 fő igazságügyi igazgatási alapszakos és 11 fő 
MBA képzésbe nyert felvételt. Az MBA képzéshez még nagy támogatás és sok erőfeszítés kell, 
hogy meg tudjon kapaszkodni a gazdaságtudományi képzési területen. 
Külön öröm, hogy a felvételi ponthatároknál a hét, jogi képzési területen elhelyezkedő 
képzésünkből négynél országosan a legmagasabb felvételi pontokat tudtuk meghatározni. Ilyenre 
nem volt példa az utóbbi 4-5 évben. Ez az utolsó tanév, amikor ezt még össze lehet hasonlítani, 
mert a következő tanévtől érvényesülnek azok a pluszpont-számítási szabályok, melyeket az 
egyetemek határoznak meg, összesen 100 pontban maximálva a pluszpontokat. Így jelentős 
különbségek alakulnak majd ki, ezért át kell gondolni, hogy hogyan határozzuk meg a 
kiválóságukat a világ és az érdeklődők felé. 

II/B – Zlinszky János Szakkollégium – Dékán úr tájékoztatja a Kari Tanácsot, hogy a 
Zlinszky János Szakkollégium létesítése sikeresen megtörtént, az Egyetemi Tanács és 
Nagykancellár úr jóváhagyása után az Oktatási Hivatal nyilvántartásba vette. Dr. Csink Lóránt 
professzor úr a szakkollégium vezetője. 32 hallgatót vettek fel, egy részük a Bihari úti 
kollégiumban bentlakásos elhelyezést is kapott. Most kezdődik a szakmai munka: ki kell épülnie 
a szakirányoknak – civilisztikai, büntető és közjogi szakirányok lesznek. Ezek a második félévben 
indulnak majd el, ebben a félévben különböző alapozó és képességfejlesztő kurzusokon vesznek 
részt a szakkollégisták. Szeretnék motiválni a hallgatók önképzését is, mert ebben a képzésben 
az önképzés a legfontosabb feladat. 

II/C – Gólyatábor – Dékán úr tájékoztatja a Kari Tanácsot, hogy több év után újra 
megrendezésre került a Gólyatábor. 250 gólya, 60 felsőbb éves hallgató és néhány oktató 
augusztus 31. és szeptember 3. között 3,5 napot töltött el Mezőkövesden. A Gólyatábor jól 
sikerült, kedves, lelkes csapattal találkozott a vezetés. Úgy tűnik, hogy sokaknak sikerül 
azonosulni a kar szellemiségével, mert az egyetemi/kari lelki programokon nagy számban vesznek 
részt. Dékán úr megköszöni Urbán István HÖK elnök úrnak a szervezésben és lebonyolításban 
való részvételt, a munka nagyrészét a HÖK és a többi hallgatói öntevékeny csoport végezte. 

II/D – Új egyetemi honlap – Dékán úr tájékoztatja a Kari Tanácsot, hogy az új egyetemi 
honlap félkészen áll. A központi honlap már elindult, látják a nehézségeit és a hibáit, amin az 
illetékes kollégák dolgoznak. A központi Kommunikációs Osztály vezetője arról tájékoztatta a 
dékánokat, hogy a kari oldalaknak szeptember végén el kell indulniuk. Dékán úr reméli, hogy az 
ősszel vállalható formában el tud majd indulni az új honlap. Az adminisztratív munkatársak 



folyamatosan mentik át a most élő honlap tartalmát a háttérben futó újra. Sok nehézség, 
megoldatlan probléma megoldására van még szükség ahhoz, hogy mind tartalomban, mind 
formai követelményben megfelelően jelenjen meg.  
Dr. Gerencsér Balázs docens úr a kutatóintézetek hozzáférésének hiányát jelzi. Hiába jelezte már 
többször osztályvezető asszonynak, hogy szerkeszteni szeretnék az új honlapot, nem kapnak 
semmilyen tájékoztatást, segítséget, pedig nagyon fontos lenne a megjelenésük a külföldi 
kapcsolatok miatt. Dr. Molnár Sarolta titkárságvezető asszony elmondja, hogy nemrég 
osztályvezető váltás volt a Kommunikációs Osztályon. Folyamatosan jelzik a problémákat, 
remélik, hamarosan válaszok is érkeznek. Dékán úr tájékoztatja az ülést, hogy azoknál a szervezeti 
egységeknél, ahol nem az egyetemi honlap volt az elsődleges megjelenés, azokat is be kell terelni 
az új honlapra. Így biztos, hogy kapnak majd hozzáférést. Egyéb megjegyzés, hozzászólás, kérdés 
nem érkezik. 
 
III. Kari bizottságok megválasztása – előterjesztő: Dr. Komáromi László dékán  
A kari bizottságok megválasztásához szavazatszámláló bizottság áll fel. A háromtagú 
szavazatszámláló bizottságot – Dr. Szabó István prodékán úr (elnök), Dr. Navratyil Zoltán 
dékánhelyettes úr, Dr. Gerencsér Balázs tanszékvezető-helyettes úr (tagok) – a Kari Tanács 
egyhangúlag megszavazza. Dékán úr ismerteti a kari bizottságok összetételére vonatkozó 
javaslatot és kiosztják a szavazó lapokat. Megjegyzés, hozzászólás, kérdés nem érkezik. 

A Kari Tanács 25/2023. (IX.14.) számú határozatával megválasztotta a Kari Diákjóléti Bizottság 
elnökét és tagjait, 2023. szeptember 14. napjától határozatlan időtartamra, az alábbi 
szavazatokkal: 

Dr. Halász Zsolt, elnök – 15 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
Dr. Schlett András, tag – 15 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
Dr. Suri Noémi, tag – 15 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül. 

A Kari Tanács 26/2023. (IX.14.) számú határozatával megválasztotta a Fegyelmi Bizottság 
elnökét és tagjait, 2023. szeptember 14. napjától 2026. augusztus 31. napjáig, az alábbi 
szavazatokkal: 

Dr. Belovics Ervin, elnök – 15 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül  
Dr. Landi Balázs, tag – 15 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
Dr. Pünkösty András, tag – 14 igen szavazattal, 1 tartózkodással, ellenszavazat nélkül 
Dr. Varga Ádám, tag – 15 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül. 

A Kari Tanács 27/2023. (IX.14.) számú határozatával megválasztotta a Kreditátviteli Bizottság 
tagjait, 2023. szeptember 14. napjától határozatlan időtartamra, az alábbi szavazatokkal: 

Dr. Andrási Dorottya, tag – 15 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül  
Dr. Kártyás Gábor, tag – 15 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
Dr. Könczöl Miklós, tag – 15 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül  
Dr. Kurunczi Gábor, tag – 15 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül. 

A Kari Tanács 28/2023. (IX.14.) számú határozatával megválasztotta a Kari Minőségbiztosítási 
Bizottság elnökét és tagjait, 2023. szeptember 14. napjától 2026. augusztus 31. napjáig, az alábbi 
szavazatokkal: 

Dr. Gyulai-Schmidt Andrea, elnök – 15 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
 nélkül  

Dr. Molnár Sarolta, tag – 15 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
Dr. Pogácsás Anett, tag – 15 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül  
Dr. Szilágyi Pál Béla, tag – 15 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 

A Kari Tanács 29/2023. (IX.14.) számú határozatával megválasztotta a Tanulmányi Bizottság 
elnökét és tagját, 2023. szeptember 14. napjától határozatlan időtartamra, az alábbi 
szavazatokkal: 

Dr. Tussay Ákos, elnök – 15 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül  
Dr. Molnár Sarolta, tag – 15 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 



A Kari Tanács 30/2023. (IX.14.) számú határozatával megválasztotta a Tudományos Tanácsadó 
Testület tagjait, 2023. szeptember 14. napjától határozatlan időtartamra, az alábbi szavazatokkal: 

Dr. El Beheiri Nadja, tag – 14 igen szavazattal, 1 tartózkodással, ellenszavazat nélkül 
Dr. Harsági Viktória, tag – 15 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
Dr. Gyulavári Tamás, tag – 15 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül  
Dr. Schanda Balázs, tag – 15 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 

Az ülésen résztvevők tapssal köszöntik a megválasztottakat. 
 
IV. Egyetemi tanári kinevezés – Dr. Christián László egyetemi docens (Közigazgatási Jogi 
Tanszék) – előadó: Dr. Komáromi László dékán 

Dékán úr ismerteti a bevezetőben már említett, a Kinevezési Bizottsággal és Dr. Varga Zs. András 
tanszékvezető úrral egyeztetett előterjesztést. Megjegyzés, hozzászólás, kérdés nem érkezik. 

A Kari Tanács 31/2023. (IX.14.) számú határozatával 14 igen szavazattal, 1 tartózkodással, 
ellenszavazat nélkül elfogadta Dr. Christián László egyetemi tanári kinevezését 2023. szeptember 
1-jei hatállyal és annak előterjesztését az Egyetemi Tanács elé. 
 
V. A jogász osztatlan szak mintatantervének módosítása: Összehasonlító jogi kultúrák és 
összehasonlító bírói gondolkodásmód kötelezően választható tárgy előfeltétele – előterjesztő: Dr. 
Navratyil Zoltán oktatási dékánhelyettes 

Dékán úr ismerteti az előterjesztést. Megjegyzés, hozzászólás, kérdés nem érkezik. 

A Kari Tanács 32/2023. (IX.14.) számú határozatával 14 igen szavazattal, 1 tartózkodással, 
ellenszavazat nélkül elfogadta a jogász osztatlan (MA) szak mintatantervének módosítását az 
előterjesztés szerint. 
 
VII.  Egyebek –Dékán úr átadja a szót Dr. Erdődy János dékánhelyettes úrnak. 

VII/A – OJS felület – Dékánhelyettes úr, dr. Aczél-Partos Adrienn könyvtárvezetővel 
egyeztetve, ismerteti a Kari Tanáccsal, hogy a Pázmány Law Review idegennyelvű folyóiratból 
már a harmadik szám jelent meg OJS formátum alatt és készül a negyedik is. Az OJS formátumú 
folyóiratnak van egy saját honlapos elérhetősége, ezért dékánhelyettes úr arra kér mindenkit, 
hogy azt használja, ne a kari honlapon levő felületet. Javítani fogják majd a kari honlap linkjét, 
hogy a helyes linkre mutasson. 
Az OJS rendszer számolja a kattintásokat és ez a későbbiekben számunkra fontos pénzügyi 
szempont lesz. Ezért tervezik, hogy kiküldenek az oktatóknak egy tájékoztatást, benne a helyes 
linkkel, hogy a kari honlapos link lassan kivezetésre kerüljön. Ez egy hosszabb folyamat, sok 
munka, melyet Könyvtárvezető asszony irányít. A Iustum Aequum Salutare folyóirat is az OJS 
felületen való megjelenés felé halad. Erről is lesz majd tájékoztatás. Dékánhelyettes úr kérése, 
hogy mindenki figyeljen erre, mert fontos, hogy nyoma maradjon a megnyitásoknak. 

VII/B – Posztdoktori szeminárium – Dr. Erdődy János dékánhelyettes úr Dr. Láncos Petra 
dékánhelyettes asszonnyal egy éve terveznek egy „posztdoktori szemináriumot”. A doktori fokozat 
megszerzését követően, de az egyetemi tanári cím megszerzése előtt lehetőséget szeretnének 
adni saját kutatás(ok), tanulmány, szakmai előadás stb. bemutatására. A PhD előtt a doktori 
szimpózium ennek a fóruma, az egyetemi tanárok számára a professzor szeminárium, amit még 
Varga Zs. András professzor úr vezetett be. Professzor úr szeretné ezt a Covid előtti gyakorlatot 
újra visszahozni. Így a fokozatszerzések előtt és után van lehetőség a kutatások megismerésére. 
Dékánhelyetteseink ennek kiegészítésére gondoltak a posztdoktori szeminárium elindításával. Ha 
már van fokozat, de még nem professzor valaki, legyen lehetősége megismertetni, bemutatni a 
munkáját. Erre több oktatónak van jólműködő külföldi tapasztalata. 
Dékánhelyettes úr ismerteti a kari vezetéssel egyeztetett tervezetet: 
Egy-két felkért hozzászóló közreműködése mellett a kari közösség számára is elérhetővé kellene 
tenni a szeminárium anyagát (pl. Teams-en, Google Drive-on stb.). A szeminárium keretében 
először a szerző 20 percben bemutatja a témát (a kutatás, anyaggyűjtés, megírás nehézségei), 



más, a témához kapcsolódó, releváns problémát. Ezt követően maximum 2 x 15 percben az 
előzetesen felkért hozzászólók mondják el felvetéseiket, teszik fel kérdéseiket stb. A végén külön 
10 perc lehetőség van arra, hogy mindenki hozzászólhasson. Egy alkalom időtartama a fentiek 
alapján szigorúan 60 perc. 3-4 hetente (évente 6-8 alkalommal) tartanának szemináriumot a kar 
adjunktusai, docensei számára. Mindez természetesen mindenkitől egy kicsit több munkát vár el, 
de a kimenetele mindenképpen pozitív, tanulni lehet belőle és közösségépítő. Jó lenne többet 
tudni egymás munkáiról, akár azért is, hogy tudják, kit ajánlhatnak egy bizonyos témában a 
diákoknak. 
Ennek a törekvésnek az a következménye, hogy kötelező jelenléttel jár. Ezért mozgó időpontban 
lenne, hogy évente mindenki legalább két alkalommal részt tudjon venni. A résztvevők minden 
alkalommal pontokat kapnának a tudománymetriai teljesítményükhöz, mégpedig súlyozottan: 
előadó (4 pont), opponensek (3-3 pont), résztvevők (1-1 pont). Amennyiben nem teljesíti valaki, 
szankciót vonna maga után.  
Ez a tervezet, melyet elsőkörben a Kari Tanács levelezőlistáján osztanának meg. Ott várják az 
észrevételeket, ötleteket. Amennyiben megegyezés születik, közzé teszik. 
Dr. Gelencsér Balázs docens úr örömmel veszi, hogy elindul az egymás munkáinak ilyen formában 
való megismerése. Az Ereky István Közjogi Kutatóközpontban ők évek óta törekszenek erre. Ennek 
egyik formája, amikor kb. egy órás ülés alatt egymás után mindenki elmondja 5-8 percben, hogy 
éppen mivel foglalkozik. Ilyenkor az ülés végén van lehetőség egyéni megkeresésekre, kit mi 
fogott meg, érdekel mélyebben. Ez egy nagyon jó gondolatébresztő kerekasztal-beszélgetés 
szokott lenni. A másik forma egy digitális adatbázis, ahova a tagok feltölthetik azokat a 
dokumentumokat, amiket a többieknek ajánlanak elolvasásra. A most elindított 
kezdeményezésnél az a kérdés, hogy mi a célunk vele, mit akarunk elérni. Ehhez a 
szemináriumhoz is két alapvető célt lehet kitűzni: 1) legyen vita, párbeszéd; 2) kezdjük el egymást 
olvasni, használjuk/idézzük egymás műveit (idézettség). Javasolja, hogy ne az időponthoz, hanem 
az emberhez kössék az eseményt. Minden adjunktusnak és docensnek legyen kötelező évente 
tartani egy szemináriumot, amihez ő keresi az opponenseket és az időpontot is. Így motiváltabb 
is lenne mindenki. 
Egyéb hozzászólás nem érkezik a témában. Dékán úr ezt úgy értelmezi, hogy a kezdeményezés a 
Kari Tanács hallgatólagos támogatásával találkozik. Hozzáteszi, hogy az is célja ennek a 
szeminárium indításának, hogy a kollektív bölcsesség támogatásával színvonalas publikációk 
szülessenek. 
További megjegyzés, hozzászólás, kérdés nem érkezik, így Dékán úr megköszöni a részvételt és 
mindenkinek szép napot kívánva bezárja az ülést. 
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